
 

HLAVNÍ M ĚSTO PRAHA 

MAGISTRÁT HLAVNÍHO M ĚSTA PRAHY 

Zápis z jednání 

 

Pro Protidrogová komise Rady HMP 

Přítomni 
Mgr. Ondřej Počarovský, PhDr. Ivan Douda, Mgr. Nina Janyšková, Ing. Ivo Kačaba, 
Mgr. Sylva Majtnerová Kolářová, Mgr. Aleš Kuda, PaedDr. Martina 
Richterová Těmínová, Mgr. Tomáš Řezník, Mgr. Jan Žufníček  

Omluveni 
doc. MUDr. PhDr. Kamil Kalina, CSc., MUDr. Hana Karbanová, prof. PhDr. Michal 
Miovský, Ph.D., MUDr. Běla Studničková, Mgr. Jindřich Vobořil,  

Věc 
Zápis z 10. jednání Protidrogové komise Rady HMP, které se konalo 
dne 13. 10. 2014 od 15 hodin v salonku primátora v budově Nové radnice, Praha 1, 
Mariánské nám. 2. 

Zpracoval Mgr. Nina Janyšková Počet stran 4  Datum 15. 10. 2014 

 

  

Jednání zahájil v 15.15 předseda komise Mgr. Ondřej Počarovský, přítomno 9 členů ze 14, komise je 
schopna usnášet se. Jednání se účastnil jako host radní M. Dlouhý.  
Přítomní viz prezenční listina, která je součástí zápisu. 

Program jednání:  

1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 
2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 15. 9. 2014 
3. Zhodnocení protidrogové politiky v letech 2010-2014 
4. Sekce při PK RHMP 
5. Aktuální informace 

ad 1. Schválení programu jednání a ověřovatele zápisu 

Komise hlasováním schválila program jednání a ověřovatelem zápisu určila Mgr. Ninu Janyškovou. 

Hlasování v 15.15, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 2. Schválení zápisu z jednání PK RHMP dne 15. 9. 2014 

Komise hlasováním schválila zápis z jednání dne 15. 9. 2014. 

Hlasování v 15.15, přítomno 9 členů, pro hlasovalo 9 členů. 

ad 3. Zhodnocení protidrogové politiky v letech 2010-2014 

Radní M. Dlouhý poděkoval předsedovi komise i všem členům za práci v komisi a sekcích. Některé 
úkoly protidrogové politiky se podařilo dokončit, jiné byly nastartovány. 

Mgr. Počarovský připomněl, že komise navázala na úspěšnou práci pod vedením MUDr. Pavla Béma a 
také poděkoval všem přítomným za práci spojenou s formulací a prosazením strategie a akčního plánu 
pro další období. Komise prodělala různé personální změny, nakonec se mnoho úkolů podařilo dokončit. 
Komise má za sebou obtížné roky složitých vyjednávání, při nichž výrazně pomáhal primátor 
T. Hudeček a radní M. Dlouhý. 
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V dalším období je potřeba naplňovat akční plán, bude potřeba doplnit komisi o zástupce Policie ČR. 
Čeká spousta nedořešených problémů – např. skryté užívání. 

Dr. Richterová Těmínová oceňuje, že začala diskuse s městskými částmi, jednání byla obtížná. 

Dr. Douda poděkoval radnímu za jeho práci a komunikaci při projednávání strategických materiálů. 
Upozornil na důležitou okolnost – osobnosti ve službách -, protože formálně stanovená kritéria kvality 
tvoří pouze rámec, důležitá je i osobnost terapeuta, která léčí. 

Mgr. Kuda se domnívá, že se dostatečně nepodařilo prosadit primární prevenci – není jasně 
vydefinovaná náplň práce obvodního metodika prevence ani výše jeho úvazku. To samé platí i v případě 
školních metodiků prevence. 

Mgr. Žufníček sdělil, že v této věci jsou vedena jednání na úrovni MHMP. 

Radní Dlouhý sdělil přítomným, že Rada HMP schválila Deklaraci Nové horizonty protidrogové politiky 
2014 (aktualizované principy místních protidrogových politik), která je výstupem z konference (Nové) 
horizonty protidrogové politiky ve středoevropských metropolích. OZV zajistí cizojazyčné verze, které 
umístíme na internetové stránky MHMP. 

Dr. Richterová Těmínová považuje konferenci za povedenou – pracovní a inspirativní. 

Mgr. Janyšková shrnula dobře splněné úkoly a další výzvy: 

• Ve všech městských částech Praha 1-22 jsou obsazena místa koordinátorů. Pokračovala praxe 
společných pracovních setkání 1x měsíčně, což je na krajské úrovni ojedinělé. 

• Podpůrně pracují sekce při Protidrogové komisi RHMP – sekce primární prevence, sekce léčby a 
následné péče a sekce Harm Reduction. 

• Pražské centrum primární prevence (PCPP) pod vedením Mgr. Žufníčka dobře plní účel, pro který 
bylo zřízeno. Opakovaně proběhl Seminář pro školní metodiky prevence ke zpracovávání projektů 
pro grantové řízení Zdravé město Praha – I. program, který zorganizovalo oddělení prevence ZSP 
MHMP spolu s PCPP. 

• Podařilo se přemístění Centra metadonové substituce (Středisko prevence a léčby drogových 
závislostí - DROP IN, o.p.s.) do definitivních prostor a služba je úspěšně provozována. 

• Podařilo udržet finanční rozpočet v kapitole Protidrogová politika HMP a navýšit jej. 

• Byly zpracovány, projednány a schváleny Radou i Zastupitelstvem HMP nové strategické 
dokumenty protidrogové politiky – Protidrogová politika hlavního města Prahy na období 2014 až 
2020 a Akční plán protidrogové politiky hlavního města Prahy na období 2014 až 2016 (ten poprvé 
stanovuje náklady jednotlivých opatření). 

• Úspěšně proběhla konference (Nové) horizonty protidrogové politiky ve středoevropských 
metropolích v Národní technické knihovně v Praze 6 ve dnech 25. 9. – 27. 9. 2014. 

• HMP podpořilo v průběhu let realizaci významných konferencí a zástupci komise se na jejich 
průběhu aktivně podíleli. 

• Podařilo se vyjednat s městskými částmi otevření nových adiktologických ambulancí v Praze 2.  

• Nedaří se snižovat počty problémových klientů, což částečně souvisí i s omezením služeb ve 
Středočeském kraji. 

• Proběhly opakované diskuse s městskými částmi, zatím však nedošlo k posunu ve vnímání 
odpovědnosti za problémy s užíváním návykových látek a bezdomovectvím, které přináší 
velkoměsto – Praha. 
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ad 4. Sekce při PK RHMP 

Sekce primární prevence (PP): 

Mgr. Žufníček informoval o proběhlém semináři pro školy – potenciální žadatele o grant na rok 2015. 
Nečekaně školy využívají nabídku na konzultaci a poradenství týkající se zpracování minimálního 
preventivního programu. Za týden se sejde pracovní skupina ke grantům MŠMT. 

Mgr. Janyšková připomněla, že uzávěrka pro podání žádostí o grant HMP je 24. 10. 2014. 

Sekce HR: 

Mgr. Majtnerová Kolářová informovala, že došlo ke zpětnému přesunu drogové scény na Karlovo 
náměstí, které je po Václavském nejzatíženější lokalitou v Praze. 

Dr. Richterová Těmínová informovala, že v Kontaktním centru SANANIM začat pracovat terénní 
komunitně-preventivní pracovník pro mediaci. Pracovník hovoří s občany, s klienty (s nimi navazuje 
kontakt v KC), uvažuje se o navázání vztahů s MČ, městskou policií i policií ČR (ta se většinou terénem 
pohybuje auty). 

Mgr. Majtnerová Kolářová oznámila záměr organizace ESET - HELP, občanské sdružení, ukončit 
projekt „Terénní program pro uživatele návykových látek“. 

Mgr. Janyšková informovala, že tento projekt organizace realizuje od roku 1997 jako doplnění své 
kmenové služby pro duševně nemocné. Organizace zatím nepožádala o zrušení registrované služby.  
Projekt byl realizován na území MČ Praha 4, 7, 8, 10, 11 a 14. Tyto MČ se podílely na financování 
služby a podle zpráv protidrogových koordinátorů byly se službou spokojeny. Jako u všech 
adiktologických služeb byl projekt financován z více zdrojů – MČ, HMP, MPSV. Celkem byl v roce 
2014 podpořen částkou 800 tis. Kč. MČ budou muset hledat nového poskytovatele služeb na svém 
území. Komplikací je fakt, že přijímání žádostí o grant je na některých institucích již uzavřeno.  

Mgr. Janyšková upozornila, že nově si městské části žádají na konkrétní služby ve III. programu Zdravé 
město Praha 2015, a tak ty, kde terénní práce doposud zajišťoval ESET - HELP, občanské sdružení, 
budou žádat bez uvedení konkrétního realizátora.  

Sekce léčby: 

Dr. Richterová Těmínová se dotázala na novou metadonovou substituci v Nemocnici Milosrdných sester 
sv. Karla Boromejského v Praze, kterou provozuje Středisko prevence a léčby drogových závislostí - 
DROP IN, o.p.s.  Dr. Douda uvedl, že se jedná o VIP službu. 

Remedis, s.r.o., komunikuje s občany MČ Praha 4. Výskyt uživatelů drog a nálezy použitého injekčního 
materiálu nelze jednoznačně spojovat se službami organizace. První ohlasy komunikace jsou pozitivní. 

Na základě dobré zkušenosti s terénním komunitně-preventivním pracovníkem při KC SANANIM by 
Dr. Richterová Těmínová doporučovala takového pracovníka pro každé kontaktní centrum. 

ad 5. Aktuální informace 

• Zákaz pobytu na MČ 

Mgr. Majtnerová Kolářová informovala, že městské části začínají více používat zákaz pobytu uživatelů 
drog na svém území. Jedná se o MČ Praha 1, Praha 2 a Praha 4.  

MUDr. Karbanová zaslala e-mail, ve kterém upozorňuje na skutečnost, že také MČ Praha 8 bude 
vydávat zákaz pobytu nejen dealerům drog, ale i uživatelům drog, kteří páchají přestupky. 

Po následné diskuzi se komise shodla na požadavku právního rozkladu, který bude požadovat po Právní 
poradně A.N.O. 
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• Veřejná podpora 

Mgr. Janyšková informovala o problematice určování veřejné podpory. Zašle všem stanovisko MPSV. 
Na jednání Výboru zástupců regionů byli KPK požádáni o šíření stanoviska, že se NEJEDNÁ v případě 
adiktologických služeb o veřejnou podporu. 

• Konference 
 
30. 10. - 31. 10. 2014 Škola a drogy 2014 

 
Palác Charitas - Karlovo náměstí 5, Praha 2 

18. a 19. 11. 2014 Konference Primární prevence rizikového chování (PPRCH) 
 
MHMP - Mariánské nám. 2, Praha 1 – Velká zasedací místnost 

 
 
 
 
 
Jednání bylo ukončeno v 16.45 hod. 
 
 
 
 
 
 
Zápis ověřila: 
 
 
 .................................................. .................................................. 

 Mgr. Nina Janyšková Mgr. Ondřej Počarovský 
 členka PK RHMP předseda PK RHMP 
 


